
^  ΕΛΕΥΘΕΡΟΤΥΠΙΑΟ Σολωμός 
ξανά στο 

υπ. Υγείας

Παρασκευή 27 Νοεμβρίου 1987 Απογευματινή Αδέσμευτη Εφημερίδα Αρ. φύλλου 3.704 Ετος 13ο - Δρχ. 50
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Σημίτης: Μαζί ι
Αρνήθηκε άλλο υπουργείο 

Ακαρπη η συνάντηση 
χτες με τον Ανδρέα 
Θέμα με τον Τρίτση

ΜΕ ΑΙΧΜΕΣ κατά του 
πρωθυπουργού Αν
δρέα Παπανδρέου υ

πέβαλε χθες και εγγράφως 
με επιστολή του την παραίτη
σή του ο υπουργός Εθνικής 
Οικονομίας Κ. Σημίτης.

Στην επιστολή του προς τον 
πρωθυπουργό επισημαίνει ότι μαζί 
αποφάσισαν την εισοδηματική πο
λιτική και ότι δεν υπάρχει άλλη λύ
ση, αφού η κυβέρνηση αρνήθηκε 
να μειώσει τα ελλείμματα του δη
μόσιου τομέα. Και προειδοποίησε 
ότι διακυβεύονται οι σταθεροποιη
τικές προσπάθειες των δύο ετών.

Η παραίτηση του κ. Σημίτη έγινε 
αποδεκτή από τον πρωθυπουργό 
με επιστολή που του απηύθυνε. 
Ολες οι προσπάθειες που καταβλή
θηκαν για να αναλάβει ο κ. Σημίτης 
το υπουργείο Παιδείας, υπήρξαν ά
καρπες.

Πρόβλημα δημιουργήθηκε χθες 
και με τον κ. Αντώνη Τρίτση μετά 
τις πληροφορίες ότι προτάθηκε 
στον κ. Σημίτη το υπουργείο Παι
δείας. Σύμφωνα με πληροφορίες ο 
κ. Τρίτσης ετοίμαζε επιστολή πα
ραίτησης λόγω ευθιξίας, αλλά τελι
κά δεν την υπέβαλε.

Θεωρείται πάντως, ότι το θέμα 
παραμένει ανοιχτό.

Αιφνιδιαστικά ανακοινώθηκε 
χθες και η μετακίνηση του υφυ
πουργού Παιδείας Γρηγ. Σολωμού 
στο υπουργείο Κοινωνικών Ασφα
λίσεων και Υγείας, ως τρίτος υφυ
πουργός.

Στη θέση του κ. Σολωμού τοπο
θετήθηκε ο υπουργός Εμπορίου 
Παν. Ρουμελιώτης και στο υπουρ
γείο Εμπορίου ο Ν. Ακριτίδης.

Η συνάντηση
Μετά τις αλλαγές αυτές, ο πρω

θυπουργός έχει συγκαλέσει για 
σήμερα συνεδρίαση του υπουργι
κού συμβουλίου.

Η συνάντηση του πρωθυπουρ

γού με τον παραιτηθέντα υπουργό 
Εθνικής Οικονομίας Κ. Σημίτη χθες 
τη νύχτα δεν οδήγησε σε καρπο
φόρο αποτέλεσμα. Η συνάντηση έ
γινε στο μέγαρο Μαξίμου και κρά
τησε 20 λεπτά.

Ο κ. Σημίτης εξήλθε χαμογελα
στός - με το ίδιο χαμόγελο που είχε 
εισέλθει στο πρωθυπουργικό γρα
φείο.

Στους δημοσιογράφους που τον 
ανέμεναν ο κ. Σημίτης δήλωσε:

«Τους λόγους της παραίτησής 
μου τους εξήγησα χτες (προχτές) 
το βράδυ στον Πρωθυπουργό μετά 
τη συνεδρίαση της Βουλής. Η ση
μερινή (χτεσινή) συνάντηση είχε 
σκοπό να τον κατατοπίσω στα προ
βλήματα τα οποία υπάρχουν και να 
του μεταφέρω τις σκέψεις μου για 
την αντιμετώπιση τους.

Συζητήσαμε και γενικά θέματα 
— όπως πρέπει — για ορθές διαδι
κασίες, για συνέπεια στους στό
χους, αποτελεσματικότητα στη 
γραμμή.

Χρειάζονται και τέτοιες γενικες 
συζητήσεις».

Ερώτηση: θα  αναλάβετε άλλο 
υπουργείο;

Απάντηση: Οχι βέβαια.
Ερώτηση: Γνωρίζατε την αλλα

γή πολιτικής;
Απάντηση: ...
Ερώτηση: Τι σημαίνουν αυτά 

που λέτε για συνέπεια;
Απάντηση: Αφήστε τα αυτά 

τώρα.
Μετά τον κ. Σημίτη ο κυβερνητι

κός εκπρόσωπος Γιάν. Ρουμπάτης 
δήλωσε:

«0 κ. Σημίτης είναι ο αρχιτέκτο
νας μιας πολιτικής που έχει αποδώ
σει καρπούς. Πολιτικής που δίνει 
τη δυνατότητα να προχωρήσουμε 
στην πολιτική που ανακοίνωσε ο 
Πρωθυπουργός στη Βουλή.

Ο κ. Σημίτης προσφέρθηκε οπο
τεδήποτε χρειάζεται να συμμετέχει 
σε συζητήσεις ή σε οτιδήποτε άλ
λο θα βοηθούσε το έργο της κυ
βέρνησης».

Ερώτηση: θα  υπάρξει αλλαγή υ
φυπουργών στο υπουργείο Εθν. 
Οικονομίας (σ.σ. είναι οι κ.κ. θ . Κα-

«Αγαπητέ flpóeópe: Θέλω 
να παραμείνω ειλικρινής»

Η ΕΠΙΣΤΟΛΗ του Κ. Σημίτη προς τον Α. 
Παπανδρέου έχει ως εξής:
«Αγαπητέ Πρόεδρε,

Σας διαβεβαιώνω και γραπτά την παραίτηση που 
σας υπέβαλα χθες μετά τη δήλωσή σας, με την ο
ποία προσδιορίσατε εκ νέου την εισοδηματική πο
λιτική του 1988.

Η εισοδηματική πολιτική αποφασίστηκε μετά 
από συνεχείς συνεδριάσεις και σε απόλυτη συμ
φωνία μαζί σας. Η ανατροπή της δεν με βρίσκει 
σύμφωνο. Ανέλαβα το Υπουργείο Εθνικής Οικονο
μίας για να επαναφέρω στην ελληνική οικονομία 
σταθερότητα και να θέσω τις προϋποθέσεις για α
νάπτυξη. Η πολιτική των δυο τελευταίων ετών συ
νέβαλε ουσιαστικά προς αυτό το στόχο. Η χθεσινή 
εξέλιξη διακυβεύει τις προσπάθειες δύο ετών.

Η εισοδηματική πολιτική ήταν πράγματι δυσάρε
στη για τους εργαζόμενους. Προέκυψε όμως γιατί 
napa τις επανειλημμένες παροτρύνσεις μου rj κυ
βέρνηση δεν θέλησε να περιορίσει κατά πολύ με
γαλύτερο ποσοστό το ύψος του καθαρού ελλείμμα-

τος του δημόσιου τομέα.
Μεγάλα δημοσιονομικά ελλείμματα δεν συμβι

βάζονται με ελαστική εισοδηματική πολιτική, όταν 
στόχος παραμένει ο περιορισμός του πληθωρι
σμού. Η εφαρμογή μιας πολιτικής που θα οδηγήσει 
με βεβαιότητα σε αντίθετο αποτέλεσμα εκείνου 
που θα ισχυρίζομαι δημόσια δεν είναι σύμφωνη 
με τις πεποιθήσεις μου.

Θέλω να παραμείνω ειλικρινής απέναντι σε σας 
και στον ελληνικό λαό. Ελπίζω οι φόβοι μου να α- 
ποδειχθούν αβάσιμοι και ο νέος υπουργός να επι
τύχει εκείνο το οποίο οι αριθμητικοί υπολογισμοί, 
οι συσκέψεις και οι γνώμες όλων των ειδικών απέ
δειξαν ανέφικτο.

Θέλω τέλος να σας ευχαριστήσω για την εμπι
στοσύνη και τη συμπαράσταση που μου δείξατε. 
Χωρίς εσάς δεν θα ήταν δυνατή η εφαρμογή μιας 
πολιτικής τόσο αντίθετης με τις πρακτικές πολλών 
ετών. Η συνεργασία σας υπήρξε πάντα πολύτιμη 
για μένα.

Με φιλία και εκτίμηση 
Κ. Σημίτης»

ρατζάί, Γιάν. Παπαντωνίου και Ν. 
Σκουλάς);

Απάντηση: Καμιά.
Επίσης ο κ. Ρουμπάτης ανακοί

νωσε ότι συνέρχεται σήμερα το Υ
πουργικό Συμβούλιο με θέμα «ανα
κοινώσεις του Πρωθυπουργού».

Παραιτήσεις
Πληροφορίες φέρουν υπό πα

ραίτηση το γεν. γραμματέα Δημο
σίων Επιχειρήσεων και Οργα
νισμών (ΔΕΚΟ) Δημ. Παπούλια, 
στενό συνεργάτη του κ. Σημίτη. 
Ηδη υπέβαλε παραίτηση ο εκ των 
κορυφαίων συμβούλων του κ. Ση
μίτη, καθηγητής Γιάν. Σπράος.

Αγνωστες παραμένουν οι προ
θέσεις του υφυπουργού Θ. Καρα- 
τζά, στενού φίλου και συνεργάτη 
του κ. Σημίτη, που επέστρεψε αργά 
τη νύχτα από τη Δυτ. Γερμανία. 
Σύμφωνα με πληροφορίες, ο νέος 
υπουργός Εθν. Οικονομίας Παν. 
Ρουμελιώτης θα κατέβαλε προσ
πάθεια να αποτρέψει οποιοδήποτε 
ενδεχόμενο παραίτησης του κ. Κα- 
ρατζά, θεωρώντας το κενό που θα 
άφηνε δυσαναπλήρωτο.

Επίσης, ουδέν πρόβλημα υφί- 
σταται — όπως έγκυρα μας διαβε
βαίωσαν — στις σχέσεις του κ.

Ρουμελιώτη με τους άλλους δύο υ
φυπουργούς Γ ιάν. Παπαντωνίου 
και Ν. Σκουλά.

Σύμφωνα με πληροφορίες, ο κ. 
Ρουμελιώτης θεωρεί ως πρώτης 
προτεραιότητας αυτή τη στιγμή την 
παγίωση ενός κλίματος ηρεμίας και 
συνεργασίας με τις παραγωγικές 
τάξεις της χώρας, καθώς και ανά
λογου κλίματος στο εξωτερικό.

Από τις πολλαπλές — τον τελευ
ταίο καιρό — επισκέψεις του στις 
ευρωπαϊκές πρωτεύουσες με την ι
διότητα του υπουργού Εμπορίου, ο 
κ, Ρουμελιώτης απεκόμισε την εν
τύπωση ότι το κλίμα εκεί είναι θε
τικό υπέρ της χώρας μας και ότι υ
πάρχει τεράστιο ενδιαφέρον των 
ξένων για συνεργασία κυρίως στα 
μεγάλα δημόσια έργα που έχουν 
εξαγγελθεί (Ρίο - Αντίρριο, Α
χελώος, Μετρό κ.λπ.).

Ο νέος υπουργός Εμπορίου Ν. 
Ακριτίδης — που είναι η τέταρτη 
φορά που τοποθετείται επικεφαλής 
του ίδιου υπουργείου — έχει άρι- 
στες σχέσεις με τις παραγωγικές 
τάξεις από την εποχή (1982) που 
πρώτος αυτός εφάρμοσε την πολι
τική των κλαδικών συμφωνιών για 
τις τιμές.

Σήμερα το πρωί ορκίζονται οι 
δύο υπουργοί και ακολουθεί το με
σημέρι η τελετή παράδοσης - πα

ραλαβής των υπουργείων. Με εν
διαφέρον αναμένεται η αποχαιρετι
στήρια ομιλία του κ. Σημίτη.

Σε Λάζαρη, 
ΚουΑουριάνο

Η αρχή του τέλους για τον κ. Ση
μίτη, άρχισε, σύμφωνα με πληρο
φορίες, από το πρωί ή το μεσημέρι 
της Τετάρτης, της επόμενης δηλ. 
μέρας από τη συνεδρίαση του Α- 
ΣΟΠ και την εξαγγελία της νέας ει
σοδηματικής πολιτικής.

Το πρωί της ημέρας αυτής ο 
πρωθυπουργός - βλέποντας προ
φανώς τους πηχυαίους τίτλους ό
λων των εφημερίδων - συζήτησε
το θέμα της εξαγγελθείσας ήδη α
πό τον κ. Σημίτη εισοδηματικής πο
λιτικής με τον αντιπρόεδρο της κυ
βέρνησης Αγ. Κουτσόγιωργα και 
το διευθυντή του πολιτικού του 
γραφείου Αντ. Λιβάνη.

Εκτοτε φαίνεται ότι «ο κύβος 
ερρίφθη» για την αλλαγή της εισο
δηματικής πολιτικής αλλαγής που 
εκ των πραγμάτων έθετε ςητημα 
παραμονής του κ. Σημίτη στην κυ
βέρνηση.

Στις 12 το μεσημέρι επισκέφθη- 
κε τον πρωθυπουργό ο πρώην υ-

«Αγαπητέ 
Κώστα. 0α 
ήθελα να 

ανακαλούσες»
Η επιστολή-απάντη- 

ση του Α. Παπανδρέου 
προς τον Κ. Σημίτη έχει 
ως εξής:
«Αγαπητέ μου Κώστα, 

Καταλαβαίνω τους 
λόγους που σε οδήγη
σαν στην υποβολή της 
παραίτησής σου.

Θα ήθελα βέβαια να 
την ανακαλούσες, γιατί 
έτσ ι στερείται η Κυβέρ
νηση έναν απ’ τους πιο 
διακεκριμένους και ικα
νούς συνεργάτες μου. 
Δυστυχώς, μου κατέστη
σες σαφές ότι δεν έχεις 
την πρόθεση να συνεχί
σεις ως Υπουργός Εθνι
κής Οικονομίας.

θέλω  να τονίσω, μ ’  

αυτή την ευκαιρία, ότι η 
πετυχημένη πολιτική 
σταθεροποίησης της οι
κονομίας μας οφείλεται 
σε μεγάλο βαθμό σπς 
άοκνες προσπάθειές σου 
να συγκρατήσεις τον 
πληθωρισμό και τα ελ
λείμματα του Δημόσιου 
Τομέα.

Μ ε συντροφικούς 
χαιρετισμούς, 

ΑνδρέαςΓ. 
Παπανδρέου»

πουργός Απ. Λάζαρης.
Το θέμα της συζήτησης ήταν 

προκαθορισμένο: Η απλή αναλογι
κή. Ο κ. Παπανδρέου άρχισε, όμως, 
τη συζήτηση για την οικονομία, ρί
χνοντας το βάρος στην εισοδηματι
κή πολιτική και τις αντιδράσεις που 
προκάλεσε η εξαγγελία της.

Παραμένει άγνωστο αν έγινε 
συγκεκριμένη πρόταση στον κ. Λά
ζαρη για ανάληψη του υπουργείου 
Εθν. Οικονομίας.

Ο κ. Λάζαρης διέψευσε χτες

Βροχή ερωτήσεων στον Ρουμττάτη
Μ Ε ΤΗ μόνιμη δήλωση «ο Πρωθυ

πουργός μίλησε στη Βουλή (προ
χθές), έκανε ανακοινώσεις και 

δεν έχω τίποτα να προσθέσω», ο κυβερ
νητικός εκπρόσωπος Γιάννης Ρουμπάτης 
απέΦυγε επιμελώς να απαντήσει στις ε
ρωτήσεις των δημοσιογράφων, χθες το 
μεσημέρι, για το αν ο Πρωθυπουργός εί
χε συμφωνήσει με την εισοδηματική πο
λιτική που είχε ανακοινώσει ο κ. Σημίτης, 
αν του ασκήθηκαν πιέσεις να την αλλάξει 
κι άλλες παρεμφερείς.

Στη χθεσινή συνάντηση ο κ. Ρουμπάτης 
δήλωσε μόνο απαντώντας σε ερωτήσεις ότι 
δεν παραιτούνται οι κ.κ. Καρατζάς, Χαλικιάς, 
ότι δεν μελετάται γενικότερος κυβερνητικός 
ανασχηματισμός κι ότι δεν γνωρίζει για πα
ραιτήσεις συνεργατών του κ. Σημίτη από το 
υπουργείο Εθν. Οικονομίας. Και ανακοίνωσε 
τις τοποθετήσεις των κ.κ. Ρουμελιώτη και Α- 
κριτίδη.

Πιέστηκε φορτικό
Δέχθηκε δε να διαβάσει τις επιστολές που 

αντήλλαξαν οι κ.κ. Παπανδρέου και Σημίτης, 
αφού πιέστηκε φορτικά από τους δημοσιο
γράφους.

Ως τότε απαντούσε ότι «θα διανεμηθούν 
μετά το μπρίφιγκ και μπορείτε να κάνετε κα
τόπιν ερωτήσεις και θα σας απαντήσω 
γραπτής».

Στην αρχή της ενημέρωσης ο κ. Ρουμπά
της ανακοίνωσε ότι αντήλλαξαν επιστολές οι 
κ.κ. Σημίτης και Παπανδρέου για την παραί
τηση του υπουργού Εθνικής Οικονομίας. Και 
πρόσθεσε ότι θα συναντηθούν το βράδυ.

Σε ερώτηση για το λόγο της συνάντησης 
απάντησε:
-  Ο πρωθυπουργός και ο κ. Σημίτης είναι πα
λαιοί συνεργάτες. Ο κ. Σημίτης είναι στέλε
χος της Κυβέρνησης και θέλουν να συναντη
θούν.

ΕΡΩΤΗΣΗ: Ποιος ζήτησε τη συνάντηση;
ΑΠΑΝΤΗΣΗ: Και οι δύο το ζήτησαν να συ

ναντηθούν.
Στη συνέχεια ανακοίνωσε ότι ο κ. Παν. 

Ρουμελιώτης, ως χθες υπουργός Εμπορίου, 
τοποθετείται υπουργός Εθν. Οικονομίας και 
υπουργός Εμπορίου θα αναλάβει ο κ. Ν. Ακρι
τίδης, ο οποίος είχε χρηματίσει και στο πα
ρελθόν υπουργός Εμπορίου. (Αργότερα ανα
κοινώθηκε ότι οι κ.κ. Ρουμελιώτης και Ακριτί
δης επρόκειτο να ορκισθούν σήμερα στις 
10.30 π.μ.).

ΕΡΩΤΗΣΗ: Γ  όλες τις εφημερίδες δημο
σιεύονται λόγοι για τους οποίους παραιτήθηκε 
ο κ. Σημίτης. Περιλαμβάνονται στην επιστολή 
του οι λόγοι αυτοί;

ΑΠΑΝΤΗΣΗ: Θα δείτε την επιστολή, που 
θα σας διανεμηθεί αμέσως μετά.

ΕΡ.: Τι έχετε να πείτε για τα δημοσιεύμα
τα...

ΑΠ.: Δε μπορώ να απαντήσω σε 17 εφημε
ρίδες.

ΕΡ.: Απαντήστε σε μία...
ΑΠ.: Θα απαντήσω γραπτής στις ερωτή

σεις, που θα κάνετε μετά.

(Τελικά ο κ. Ρουμπάτης διάβασε τις δύο 
επιστολές).

Ερ.: Ο κ. Σημίτης στην επιστολή του ανα
φέρει ότι «η συνεργασία υπήρξε». Αυτό ση
μαίνει ότι αποχωρεί από το ΠΑΣΟΚ;

Απ.: Σας είπα ότι ο Πρωθυπουργός και ο 
κ. Σημίτης συναντώνται απόψε (χτες) ως πα
λιοί φίλοι και συνεργάτες και είναι, ο κ. Σημί
της, πολύτιμο στέλεχος του κόμματος.

Ερ.: Μελετά ο Πρωθυπουργός γενικότερο 
κυβερνητικό ανασχηματισμό;

Απ.: Οχι.
Ερ.: Υπάρχει πρόθεση να χρησιμοποιηθεί 

ο κ. Σημίτης σε άλλη κυβερνητική θέση;
Απ.: Μετά τη συνάντηση ίσως έχω κάτι να 

σας πω, απόψε ή αύριο.
Ερ.: Ισχύει αυτό που αναφέρει ο κ. Σημί

της στην επιστολή του για απόλυτη συμφω
νία του Πρωθυπουργού στην εισοδηματική

πολιτική που αποφασίστηκε;
Απ.: Ο Πρωθυπουργός μίλησε γι' αυτά τα 

πράγματα χτες (προχτές) στη Βουλή κι έκανε 
κάποιες ανακοινώσεις. Δεν έχω να πω τίποτα 
περισσότερο.

Ερ.: Ποιοι είναι οι λόγοι που ώθησαν τον 
Πρωθυπουργό να αλλάξει την εισοδηματική 
πολιτική;

Απ.: Μίλησε ο Πρωθυπουργός στη Βουλή.
Ερ.: Εγινε πρόταση από τον Πρωθυπουρ

γό στον κ. Σημίτη να αναλάβει το υπουργείο 
Παιδείας;

Απ.: Οχι.
3.: Γΐαρ

Απ.: Οχι.
Ερ.: Ηταν ή όχι ο Πρωθυπουργός σύμφω

νος με την πολιτική που είχε ανακοινώσει ο 
κ. Σημίτης;

Απ.: Αναφέρθηκε στη Βουλή ο Πρωθυ
πουργός σ' αυτά τα θέματα.

Και για Τρίτση
Ερ.: θα υπάρξουν κι άλλες παραιτήσεις 

συνεργατών του κ. Σημίτη, όπως γεν. γραμμα
τέων, ειδικών γραμματέων κι υφυπουργών 
του υπουργείου του;

Απ.: Δεν γνωρίζω για τέτοιες παραιτήσεις.
Ερ.: Υπάρχει παραίτηση ή αντικατάσταση 

του κ. Τρίτση;
Απ.: Απάντησα στην ερώτηση για ανασχη

ματισμό.
_ΕΡ .: Από την επιστολή του κ. Σημίτη προ

κύπτει ότι η εισοδηματική πολιτική της κυ
βέρνησης ήταν αποτέλεσμα πολλών συσκέ
ψεων και μελέτης. Με την αλλαγή της ή ο 
Πρωθυπουργός υπέκυψε σε αντιδράσεις και 
πιέσεις ή ήταν μεθάδευση να αποπεμφθεί α
πό την κυβέρνηση ο κ. Σημίτης...

Απ.: Κατηγορηματικά όχι στο δεύτερο. Ο
σον αφορά το πρώτο, μίλησε σχετικά ο Πρω
θυπουργός στη Βουλή.

ι  ·.: f 5 ?ι
ΕΠΙΔΕΙΝΩΣΗ της οικο

νομικής κατάστασης 
Εξαιτίας των πρωθυ- 

πουργικών χειρισμών που 
οδήγησαν στην παραίτηση 
Σημίτη, προβλέπουν ο πρό
εδρός της Ν.Δ. Κ. Μητσο- 
τάκης, η ΕΑΡ, το ΚΟΔΗΣΟ 
και ο πρόεδρος του ΕΣΚ Γ. 
Αρσένης.

Το κάθε κόμμα από τη σκοπιά 
του θέτει προβλήματα συνολικό
τερης αναξιοπισπας της κυβέρ
νησης και τονίζει:

Ν.Δ. «Μόνη ελπίδα και μόνη 
διέξοδος για τη χώρα είναι οι εκ
λογές».

ΕΑΡ: «Αμεση καθιέρωση της 
απλής αναλογικής και προσφυ
γής σε εύλογο χρόνο στη λαϊκή 
ετυμηγορία» για αλλαγή της πο
ρείας της χώρας.

ΚΟΔΗΣΟ: «Απλή αναλογική 
για την εξυγίανση τής πολιτικής 
ζωής».

ΕΣΚ: «Αυτή η κυβέρνηση δεν 
μπορεί» να λύσει τα προβλήματα.

Ν Α :  Θλιβερό
Για το θέμα της παραίτησης 

του κ. Κ. Σημίτη, ο πρόεδρος της 
Ν Α  κ. Κ Μητσοτάκης έκανε χτες 
την εξής δήλωση:

Μνημείο πολιτικής ανευθυνό- 
τητας και θλιβερό φαινόμενο έλ
λειψης πολιτικού ήθους αποτελεί

ο χειρισμός από τον κ. Ανδρέα 
Παπανδρέου του θέματος της ε ι
σοδηματικής πολιτικής, που οδή
γησε σε παραίτηση τον υπουργό 
Εθνικής Οικονομίας κ. Κώστα Ση
μίτη. Θεωρώ χρέος μου να επιση- 
μάνω ότι:

1. Επιβεβαιώθηκε πλήρως από 
την επιστολή του κ. Σημίτη η κα
τηγορία που επανειλημμένα έχω 
διατυπώσει, ότι ο πρωθυπουργός 
δεν θέλει να περιορίσει τα τερά
στια ελλείμματα του δημόσιου 
τομέα και προτιμά να επιβάλει 
περιοριστική πολιτική στον ελλη
νικό λαό.

2. Αποτελεί μοναδικό φαινόμε
νο πρωθυπουργού ο κ. Ανδρέας 
Παπανδρέου, ο οποίος συγχαίρει 
τον κ. Σημίτη για την εμμονή του 
σε μια πολιτική, που τον υπο
χρέωσε σε παραίτηση, όταν την 
ανέτρεψε ο ίδιος ο κ. Α. Παπαν
δρέου.

3. Τα κωμικοτραγικά που συ- 
νέβησαν τις δύο τελευταίες ημέ
ρες διαλύουν και τις τελευταίες 
ψευδαισθήσεις που ελάχιστοι 
μπορούσαν να έχουν ως προς τη 
δυνατότητα της σημερινής κυ- 
βερνήσεως να διορθώσει τα οι
κονομικά μας πράγματα.

Ε Α Ρ .: Αναξιοπιστία
Το γραφείο Τύπου της ΕΑΡ εξ

έδωσε την εξής ανακοίνωση:
«Ο τύπος και η ουσία της αι

φνιδιαστικής πρωθυπουργικής ε
νέργειας που ώθησε τον κ. Σημί-



α αποφασίσαμε
Ο Π. Ρουμελιώτης στη θέ

ση του Κ. Σημίτη

Ο Ν. Ακριτίδης πάλι υπουρ
γός Εμπορίου

βράδυ οποιαδήποτε σχετική πλη
ροφορία, αλλά δεν θέλησε να ανα
φερθεί στο τι διαμείφθηκε στη συ
νάντηση με τον πρωθυπουργό.

Τηλεφώνημα έγινε, σύμφωνα 
με πληροφορίες και στον αντιπρό
σωπο της Ελλάδας στον ΟΟΣΑ στο 
Παρίσι Δημ. Κουλουριάνο, ο ο
ποίος, όμως, μάλλον αρνήθηκε το 
«θώκο» του υπουργείου Εθν. Οι
κονομίας.

Στην συζήτηση της Βουλής για 
την κατάθεση του προϋπολογι
σμού ο πρωθυπουργός ανέτρεψε 
την εισοδηματική πολιτική αιφνι- 
διάζοντας τους πάντες, ακόμη και 
τον κ. Σημίτη. Ο οποίος στη συνέ
χεια υπέβαλε το βράδυ της Τετάρ
της, την παραίτησή του.

τη σε παραίτηση, αποδεικνύει 
την αποτυχία του σταθεροποιητι
κού προγράμματος, χαρακτηρίζει 
την αντιφατικότητα της κυβερνη
τικής πολιτικής και, για το μέλ
λον, την αναξιοπιστία των δηλώ
σεων του πρωθυπουργού, ενώ 
θέτει κρίσιμα ζητήματα ήθους και 
δημοκρατικών διαδικασιών.

Παρόμοιες αιφνιδιαστικές ε 
νέργειες δεν αποκλείονται πλέον 
και σε άλλους σημαντικούς το
μείς της εθνικής ζωής με απρό
βλεπτες συνέπειες και κόστος.

Είναι πια φανερά ότι οι αυτο
δύναμες κυβερνήσεις μπορούν 
να διευκολύνουν την αυθαιρεσία 
και τους ελιγμούς με στόχο τη 
διατήρηση στην εξουσία, αλλά 
δεν μπορούν να εφαρμόσουν μια 
σαφή πολιτική διεξόδου από τη 
βαθιά κρίση της κοινωνίας και 
της οικονομίας.

Είναι επιτακτική ανάγκη να αλ
λάξει ριζικά το σύστημα διακυ
βέρνησης της χώρας, να καθιε
ρωθεί άμεσα η απλή αναλογική 
και να υπάρξει προσφυγή σε εύ
λογο διάστημα στη λαϊκή ετυμη
γορία».

ΚΟΔΗΣΟ: Ασυνέπεια

Το Π.Γ. του ΚΟΔΗΣΟ ανακοί
νωσε και τα εξής:

«Είναι φανερό ότι ο πρωτοφα
νής και εντυπωσιακός χειρισμός 
του θέματος της ΑΤΑ από τον

Ο Κ. Σημίτης περικυκλωμένος από δημοσιογράφους έξω από 
συνάντησή του μ ε τον Ανδρέα

Ο πρωθυπουργός, ο κ. Κουτσό- 
γιωργας και ο κ. Θ. Κατσανέβας, α
πό την πλευρά του Ε.Γ. του ΠΑ
ΣΟΚ, προσπάθησαν να τον μετα
πείθουν, αλλά επί ματαίω.

Μετά τις ανεπιτυχείς βολιδο
σκοπήσεις που αναφέρθηκαν, ο κ. 
Παπανδρέου κατέληξε στην επιλο
γή του παλιού πιστού συνεργάτη 
του υπουργού Εμπορίου Παν. Ρου
μελιώτη και στην επιλογή του 
πρώην υπουργού Ν. Ακριτίδη για 
ΤΟ υπουργείο Εμπορίου.

Εγινε γνωστό ότι στον κ. Πα- 
πανδρεου ο κ. Σημίτης είχε υποβά
λει την Τρίτη - πριν από τη συνε- 
δριαση του ΑΣΟΠ - όύο σενάρια 
εισοδηματικής πολιτικής. Ο κ. Πα- 
πανδρέου συνέστησε στον κ. Σημί-

πρωθυπουργό θέτει σε δοκιμα
σία την όποια αξιοπιστία απέμει- 
νε στην κυβέρνηση και καθιστά 
πλέον ταυτόσημες τις έννοιες: 
«Κυβέρνηση» και «Ασυνέπεια». 
Και βέβαια η εύθραυστη ισορρο
πία της οικονομίας, που τους τε
λευταίους μήνες απεκτήθη με τό
σες θυσίες σε βάρος των εργαζο
μένων και των συνταξιούχων, κιν
δυνεύει και αυτή ν’ ανατραπεί».

Αρσένης: Ξήλωμα
Ο πρόεδρος του ΕΣΚ, ανεξάρ

τητος βουλευτής Γερ. Αρσένης 
δήλωσε, προχτές, τα εξής:

«Μετά τις κωμικοτραγικές πα
λινωδίες που αφορούν το υψί- 
στης σημασίας θέμα της οικονο
μικής πολιτικής και ειδικότερα 
της εισοδηματικής πολιτικής, γί
νεται πια φανερό ότι η κυβέρνη- 
ση έχει χάσει κάθε ίχνος σοβαρό
τητας και φερεγγυότητας.

Η ευθύνη βαρύνει εξ ολοκλή
ρου τον ίδιο τον πρωθυπουργό, 
που έχει απωλέσει την ικανότητά 
του να κυβερνά.

Δεν είμαστε αντίθετοι στην α
νατροπή της εισοδηματικής πο
λίτικης που ανακοίνωσε ο πρω
θυπουργός σήμερα Τονίζουμε 
όμως ότι πρέπει αυτή να ολοκλη
ρωθεί με το ξήλωμα ολόκληρης 
της συντηρητικής πολιτικής που 
ακολουθείται από το 1985. Κάτι 
που δεν μπορεί να κάνει αυτή η 
κυβέρνηση.

τη να επιλέξει αυτός το κατά τη 
γνώμη του καλύτερο.

Ο κ. Σημίτης του «ine ότι θα επι- 
λέξει αυτό που προκαλεί το μικρό
τερο πληθωρισμό. Ηταν αυτό του 
ετεροχρονισμού της ΑΤΑ που, λί
γες ώρες αργότερα, εγκρίθηκε στο 
ΑΣΟΠ ως η νέα εισοδηματική πολι
τική για το 1988.

Η ερμηνεία 
της επιστοΑής

Η οικονομική «ερμηνεία» της ε
πιστολής Σημίτη μπορεί να συνοψι
στεί στα εξής:
•  Ο Πρωθυπουργός ήταν απόλυτα 
σύμφωνος με τον ετεροχρονισμό 
της ΑΤΑ του πρώτου τετραμήνου 
του 1988 και με τη συμμετοχή του 
ελήφθη η σχετική απόφαση.
•  0  κ. Σημίτης χαρακτηρίζει την 
πρωθυπουργική παρέμβαση «ανα
τροπή» της εισοδηματικής πολιτι
κής, ανατροπή που «διακυβεύει» τη 
διετή προσπάθεια για σταθερο
ποίηση και ανάπτυξη της οικονο-

γ ΣΥΣΚΕΨΗ 
ΓΙΑ ΤΑ 
ΣΥΝΔΙΚΑΤΑ

ΕΥΡΕΙΑ σύσκεψη 300 και 
πλέον συνδικαλιστικών στε
λεχών του ΠΑΣΟΚ (τριμελείς 
τομεακές γραμματείες και μέλη 
διοικήσεων εργατοϋπαλληλικών 
ομοσπονδιών) πραγματοποιείται 
σήμερα στα γραφεία του κόμμα
τος, προκειμένου να καθοριστεί 
η πολιτική στα συνδικάτα μετά 
τη νέα εισοδηματική πολιτική 
που ανακοίνωσε ο πρωθυπουρ
γός και οδήγησε στην παραίτη
ση Σημίτη.

Στη σύσκεψη θα προεδρεύ
σει η γραμματεία του Ε.Γ. του 
Κινήματος και ενδέχεται να πά
ρουν μέρος και οι αρμόδιοι υ
πουργοί.

Για την προετοιμασία της ση
μερινής σύσκεψης και το συντο
νισμό του κυβερνητικού έργου 
με την κομματική δραστηριότη- 
τα, πραγματοποιήθηκε χτες στο 
ΠΑΣΟΚ συνάντηση, που κράτη
σε πάνω από δύο ώρες, των υ
πουργών Εθνικής Οικονομίας Π. 
Ρουμελιώτη, Οικονομικών Δ 
Τσοβόλα και Εργασίας Γ. Γεννή
ματα με τα μέλη του Ε.Γ. Κ. Λα- 
λιωτη, θ . Τσούρα και Στ. Τζου- 
μάκα.

το Μαξίμου. μετά  τη χτεσινή

μίας. Δηλαδή, επισημαίνει τον κίν
δυνο της έντασης των πληθωρι- 
στικων πιέσβων, της αύξησης των 
ελλειμμάτων και της επιδείνωσης 
του επενδυτικού κλίματος.
•  0  πρώην υπουργός Εθνικής Οι
κονομίας τονίζει ότι ο ίδιος ζήτησε 
από την κυβέρνηση να περιορίσει 
περισσότερο τα ελλείμματα του 
Δημοσίου. Και, επειδή η κυβέρνη
ση «κώφευσε», προέκυψε η εισο
δηματική πολιτική που απέτρεψε ο 
Πρωθυπουργός. Δηλαδή η εισοδη
ματική πολιτική είναι απότοκος της 
κυβερνητικής (άρα και της πρωθυ- 
πουργικής) απροθυμίας να μειώσει 
περισσότερο από ό,τι τα μείωσε τα

Ξαφνικά στο 
Υγείας - Πρόνοιας 

ο Γρ. Σολωμός

ΜΕΤΑΚΙΝΗΣΗ του υ
φυπουργού Παι
δείας Γρηγόρη Σο

λωμού στο υφυπουργείο 
Υγείας και Πρόνοιας ανα
κοινώθηκε ξαφνικά χτες το 
βράδυ.

Γ ια τον κ. Σολωμό, που ήταν υ
φυπουργός Κοινωνικών Ασφαλί
σεων πριν από τον τελευταίο α
νασχηματισμό υπήρχαν φήμες, α
πό την πρώτη κιόλας μέρα της 
μετακίνησής του στο υπουργείο 
Παιδείας ότι θα επέστρεφε στο 
υφυπουργείο Κοινωνικών Ασφα
λίσεων ως ο μόνος άρτιος 
γνώστης των θεμάτων αυτών. Ο ί
διος ο υπουργός Υγείας και Πρό
νοιας κ. Γ. Φλώρος, σε δηλώσεις 
του είχε πει ότι επιθυμούσε την 
επαναφορά του.

Στο υπουργείο Παιδείας όπου 
ήταν μέχρι χτες, είχε την αρμο
διότητα των θεμάτων της πρωτο
βάθμιας και δευτεροβάθμιας εκ
παίδευσης, για τα οποία είναι αρ
μόδιος και ο ειδικός γραμματέας 
κ. Β. Βουκουβαλίδης.

Δεν έγινε χτες γνωστό ποιες 
θα είναι οι αρμοδιότητές του στο

Ο Γρ. Σολωμός από υφυ
πουργός Παιδείας, υφυ

πουργός Υγείας
υπουργείο Υγείας και Πρόνοιας, 
στο οποίο πάντως παραμένουν οι 
άλλοι δύο υφυπουργοί, ο κ. Ριζδ- 
γιαννης ως υφυπουργός Κοινω
νικών Ασφαλίσεων και η κυρία Α
κρίτα ως υφυπουργός Υγείας και 
Πρόνοιας. Δεν έγινε γνωστό αν 

τοποθετηθεί νέος υφυπουρ
γός στο υπουργείο Παιδείας.

Σε ερώτηση αν Ααραιτείται ο 
κ. Ριζόγιαννης ο κυβερνητικός 
εκπρόσωπος Γιάννης Ρουμπάτης 
απάντησε αρνητικά.

δημοσιονομικά ελλείμματα. Το έλ
λειμμα του Γενικού Προϋπολογι
σμού του 1988 προϋπολογίστηκε 
τελικά σε 11,7% του Ακαθάριστου 
Εγχώριου Προϊόντος (ΑΕΠ), σύμ
φωνα με χτεσινή δήλωση του υ
πουργού Οικονομικών Δ. Τσοβόλα. 
Προχτές, όμως, ο κ. Σημίτης ανέ
φερε ποσοστό 12,5%.
•  Ο κ. Σημίτης διατυπώνει έμμεσα 
την άποψη ότι η εισοδηματική πο
λιτική που αποφάσισε ο πρωθυ
πουργός δεν θα περιορίσει τον 
πληθωρισμό και ότι ο ίδιος δεν 
μπορεί να ψεύδεται απέαντι στον

ελληνικό λαό λέγοντας ότι η πολιτι
κή αυτή θα οδηγεί σε περιορισμό 
του πληθωρισμού, ενώ πιστεύει 
οτι θα συμβεί το ακριβώς αντίθετο. 
•  Τέλος ο κ. Σημίτης εκφράζει ου
σιαστικά τη βεβαιόττητα για την ε
πέλευση του αντίθετου αυτού απο
τελέσματος παρατηρώντας ότι το 
επιβεβαίωσαν «οι αριθμητικοί υπο
λογισμοί, οι συσκέψεις και οι 
γνώμες όλων των ειδικών». Ουσια
στικά, δηλαδή, υπενθυμίζει στον κ. 
Παπανδρέου όσα συζητήθηκαν 
στις συσκέψεις στο Καστρί, στο 
ΚΥΣΥΜ και στο ΑΣΟΠ.

ΜΑΣΤΟΡΕΜΑΤΑ 
ΠΑ ΚΑΛΑ ΞΕΜΠΕΡΑΕΜΑΤΑ
Υπάρχουν δουλειές που για να 
γίνουν δεν μπορείτε να βρείτε 
ποτέ τους ειδικούς μαστόρους 
Τι κάνετε τότε;
Τις κάνετε μόνοι σας. 
Μπορείτε; Ναι.
Τα ΜΑΣΤΟΡΕΜΑΤΑ 
(το μοναδικό μαγα
ζί για ΜΑΣΤΟΡΕ
ΜΑΤΑ) σας δίνουν 
αυτή τη δυνατότη
τα. Σας δίνουν τη 
δυνατότητα να κά
νετε μόνοι σας κατα
σκευές για το σπίτι ή το 
γραφείο. Και το κυριότερο: 
ΒΛΕΠΕΤΕ ΑΠΟΤΕΛΕΣΜΑΤΑ.

Ολη η βοήθεια για να μπορείτε

Το θέμα είναι να τελειώσετε μια 
δουλειά που θα αρχίσετε.

Γ Γ αυτό στα ΜΑΣΤΟΡΕΜΑΤΑ θα 
βρείτε όλη τη βοήθεια: πλούσια 
γκάμα από ξυλεία και εργαλεία 
για κάθε κατασκευή. Η ξυλεία

/κ ψ φ  /Μ

ΜΑΣΤΟΡΕΜΑΤΑ
ΚΑΛΛΙΡΡΟΗΣ 35.ΤΗΛ 9216 911,9232 852

ξυλεία, εργαλεία, ιδέες, συμβουλές

κόβεται στα μέτρα σας. Θα 
βρείτε υλικά και έντυπα με 

οδηγίες για κάθε κατασκευή. 
Και θα βρείτε πρόθυμους και 
ενημερωμένους ανθρώπους 

να συζητήσετε. Εμπρός 
λοιπόν. Αποκτήστε ένα χό- 

πυ δημιουργικό, οικονομικά 
ωφέλιμο και., ευχάριστα κουρα
στικό.

Για ακόμα πιο εύκολες λύσεις υπάρχει μεγάλη 
ποικιλία από μικροέπιπλα σε KIT (μόνο συναρμολόγηση)
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Η ΝΑ «έστριυε» στην anññ αναλογική
Η ΝΔ τελικά δεν στήριξε 

την πρόταση νόμου της 
1 απλής αναλογικής και με 

τη δήλωση του προέδρου της 
Κ. Μητσοτάκη, ότι «θα απόσχει 
από την ψηφοφορία», διευκο
λύνει την απόρριψή της από 
την κυβερνητική πλειοψηφία. 
Σε ψηφοφορία που έγινε τα με
σάνυχτα η πρόταση απορρί- 
φθηκε κατά πλειοψηφία.

Ομως, η κατάληξη της ομι
λίας του υπουργού Εσωτερικών 
Ακη Τσοχατζόπουλου, άφησε 
πάλι ανοιχτό το ενδεχόμενο,
πρώτα εκλογικού νόμου και έ
πειτα διαλόγου για την απλή α
ναλογική.

Ο Α. Τσοχατζόπουλος «ζήτη
σε όμως ανταλλάγματα». Είπε 
ότι όταν θα έλθει η ώρα, αφού 
οι εκλογές θα γίνουν τον Ιούνιο 
του 1989, «δεν θα σας αιφντδιά- 
σουμε» και ότι «θα σας κολά
σουμε σε έναν καθαρό διάλογο 
για το εκλογικό σύστημα», «αλ
λά πρέπει προηγουμένως να έλθε
τε να κουβεντιάσουμε μέσα στο 
1988 τα μεγάλα προβλήματα - οι
κονομία, τεχνολογία, κ.λ.π. - για 
να υπάρξει μια «κοινωνική συμ
φωνία».

Εμείς πιστεύουμε, είπε ο Α. 
Τσοχατζόπουλος, ότι σήμερα, 
στη φάση την οποία διανύουμε, 
ο οποιοσδήποτε νόμος δεν μπο
ρεί να είναι προϋπόθεση. Είναι 
όμως ένα θέμα που συζητιέται 
και μπορεί να συζητηθεί στο βα
θμό που θα συζητηθούν και μια 
σειρά από άλλα πράγματα, τα ο
ποία έχει ανάγκη η ελληνική 
κοινωνία σήμερα.

Και υπάρχουν προτάσεις, θέ
ματα σε μία σειρά από χώρους 
στο συνδικαλιστικό, στην ανά
πτυξη, στη βιομηχανία, στην τε
χνολογία, στη νεολαία, στη γυ
ναίκα, όπου πράγματι μπορεί να 
μπει ουσιαστική συζήτηση και 
διάλογος, ώστε να μπει αυτή η 
μεγάλη συνεργασία των κοινω-

ΤΣ0ΧΑΤΖ0Π0ΥΑ0Σ: 
ΚΟΙΝΩΝΙΚΟΣ ΔΙΑΛΟΓΟΣ 

ΚΑΙ ΜΕΤΑ ΤΑ ΛΕΜΕ 
ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: 

ΕΠΑΝΑΦΟΡΑ ΤΗΣ 
ΣΤΑΥΡΟΔΟΤΗΣΗΣ 

ΚΑΛΟΥΔΗΣ: 
ΤΕΡΑΣΤΙΟ ΚΙΝΗΜΑ 

ΜΠΡΙΛΛΑΚΗΣ:
ΚΑΤΙ ΑΛΛΑΖΕΙ

νικών δυνάμεων, για να μπορέ
σουμε να βρούμε την απαραίτη
τη λύση.
□  Την πρόταση υποστήριξαν  
το ΚΚΕ, η ΔΗΑΝΑ, η ΕΑΡ, τα 
άλλα μ ικρά  κόμματα και οι α
νεξάρτητοι.

Κ. Μητσοτάκης: 
Εχασα το γεύμα

rwlï U1'5 1,£-15 lku/'·
ς, διαμαρτυρήθηκε 
ιουσία του πρωθυ-

Ο πρόεδρος της ΝΔ, Κων. 
Μητσοτάκης, 
για την απουσία 
πουργού και είπε ότι και ο ίδιος 
ήταν καλεσμένος στο γεύμα του 
Ούγγρου πρωθυπουργού, αλλά 
«προτίμησα να έλθω στη Βου
λή».

Ο πρωθυπουργός, είπε, έπρε
πε να ζητήσει αναβολή της συ
ζήτησης, ώστε να παρίσταται σε 
μια συζήτηση που ο ίδιος ενθάρ- 
ρυνε με τα όσα είπε στη συνάν
τηση του με τον X. Φλωράκη.

Κανένας Ελληνας πολίτης 
δεν πιστεύει σήμερα ότι η κυ
βέρνηση θα εφαρμόσει την απλή 
αναλογική. Ο πρωθυπουργός 
γαντζώνεται στο εκλογικό σύ
στημα για να παραμείνει στην 
εξουσία από την οποία «η κυ-

Η ΝΔ δ€ν υπέγραψε 
για απελευθέρωση των 

ηγετών του ΚΚ Τουρκίας

ΔΙΑΜΑΡΤΥΡΙΑ για τη σύλληψη στην Τουρκία των δύο κομ
μουνιστών ηγετών X. Κουτλού και Ν. Σαργών, υπέγραψαν 
βουλευτές όλων των κομμάτων της Βουλής, πλην των βου

λευτών της ΝΔ. Η δήλωση - διαμαρτυρία αναφέρει:
«Οι υποΥράφοντες Ελληνες βουλευτές διαφορετικών πολιτικών 

αντιλήψεων και κομμάτων καθώς και ανεξάρτητοι, διαμαρτυρόμαστε 
με τον πιο έντονο τρόπο για τη σύλληψη των X. Κουτλού και Ν. 
Σαργκίν, αντίστοιχα γενικού γραμματέα του Κομμουνιστικού Κόμμα
τος Τουρκίας και του Εργατικού Κόμματος Τουρκίας, την απάνθρω
πη μεταχείριση και ανάκρισή τους χωρίς τη δυνατότητα να έλθουν 
σε επαφή με τους δικηγόρους τους. Εκφράζουμε την ανησυχία μας 
για την κατάσταση της υγείας τους.

Ζητάμε την άμεση απελευθέρωσή τους και την εξασφάλιση της 
νόμιμης δράσης της δικής τους και του κόμματός τους, του Ενιαίου 
Κομμουνιστικού Κόμματος Τουρκίας, καθώς και το σεβασμό των αν
θρώπινων δικαιωμάτων στην Τουρκία, σύμφωνα με την Τελική Πρά
ξη του Ελσίνκι (1975) και την Ευρωπαϊκή Σύμβαση για τα δικαιώμα
τα του ανθρώπου που έχει υπογράψει και η Τουρκία (1951). Δηλώ
νουμε ότι θα καταβάλουμε κάθε προσπάθεια για την επίτευξη των 
παραπάνω».

Τη δήλωση υπογράφουν - κατά σειρά υπογραφών - οι βουλευτές: I. 
ΖΙγδης πρόεδρος ΕΔΗΚ, Γ. Αρσένης (ΕΣΚ), X. Πρωτοπαπάς (ΚΟΔΗΣΟ), 
Μ. Δρεττάκης (ανέξ.), Ε. Κιοσκλής (ΠΑΣΟΚ), Αντ. Μπ’ριλλάκης (ΕΑΡ), Β. 
Κεδίκογλου (ΠΑΣΟΚ), I. Χαραλάμπους (ΠΑΣ0Κ), Κ. Αμανατίδης, (ΠΑΣ0Κ) 
Γ. Περράκης (ΠΑΣΟΚ), Γ.Α. Μαγκάκης (ΠΑΣΟΚ), Γ. Καλογήρου (ΠΑΣΟΚ), 
Κ. Νάσης (Α.Κ.Ε.), Ν. Ψαρουδάκης (Χρ. Δ.), I. Γκλαβίνας (ΠΑΣΟΚ), Δ. Βρετ- 
τάκος (ΔΗΑΝΑ), Δ. Μανουσάκης (ΔΗΑΝΑ), Σ. Κόρακας (ΚΚΕ).

Α Κ Η Σ ΤΣΟΧΑΤΖΟΠΟΥΛΟΣ: Ελάτε να συζητήσουμε για κοινωνικά θέματα. Ν. ΚΑΛΟΥ-
Δ Η Σ : Δ εν  αρκούν τα πειστικά επιχειρήματα του υπουργού

βέρνηση 
λόγους π

φοβάται να φύγει για 
.άγους που η ίδια γνωρίζει».

Η χώρα περνάει βαθιά πολιτι
κή κρίση. Υπάρχει στο λαό, α
γωνία όχι μόνο για την οικονο
μία και τα σκάνδαλα, αλλά και 
για την κρίση των θεσμών. Η οι
κονομία καταρρέει.

Μετά τη γενική αβεβαιότητα 
προστίθεται και αβεβαιότητα 
του εκλογικού νόμου, η αβε
βαιότητα για τις εκλογές. Αυτό 
που απασχολεί το λαό είναι το 
πότε θα γίνουν εκλογές για να 
αποκτήσει ο τόπος κυβέρνηση 
που δεν έχει.

Η ΝΔ ζητάει άμεση διεξαγω
γή εκλογών και δέχεται οποιο- 
δήποτε εκλογικό σύστημα, φθά
νει να είναι τίμιο και τέτοιο είναι 
η απλή αναλογική.

Η ΝΔ όμως όταν γίνει κυβέρ
νηση θα φέρει εκλογικό νόμο με 
το σύστημα της ενισχυμένης α
ναλογικής, σταυρό προτίμησης 
και διπλάσιο αριθμό υπψηφίων. 
Η ΝΔ θα απόσχει από την ψη
φοφορία για την πρόταση νό
μου.

Η κυβέρνηση επικαλείται τη 
συναίνεση, αλλά σπάει όλες τις 
γέφυρες. Δεν υπάρχει άλλη λύ
ση, παρά μόνο η άμεση διεξαγω
γή εκλογών, για να φύγει η κυ
βέρνηση της μικρής μειοψηφίας.

((Ανεφάρμοστη»
Ανεφάρμοστη χαρακτήρισε ο 

υπουργός Εσωτερικών Ακης 
Τσοχατζοπουλος την πρόταση 
νόμου για την απλή αναλογική, 
που υπογράφουν οι 12 βουλευ
τές.

Με το σύστημα αυτό, είπε, 
δημιουργούνται μεταξύ των άλ
λων «αντιφάσεις μέχρι αδιεξό
δου», γιατί η απλή αναλογική 
δεν είναι «πανάκεια».

Ο κ. Τσοχατζόπουλος υπο
στήριξε, μάλιστα, ότι με την α
πλή αναλογική παρατηρούνται 
φαινόμενα, όπου σε μια εκλογι
κή περιφέρεια να παίρνει το

πρώτο κόμμα δυο έδρες και το 
δεύτερο τρεις.

Για την ενίσχυση του ισχυρι
σμού του αυτού ο κ. Τσοχατζό
πουλος πήρε ως βάση τα αποτε
λέσματα των εκλογών του 1985, 
ταα να σημειώσει ότι στη Λιβα
δειά θα έβγαζε έδρα το Κ Κ Ε  εσ. 
που ήταν τέταρτο κόμμα και όχι 
το Κ Κ Ε , που ήρθε τρίτο.

Επίσης, είπε ο υπουργός Ε
σωτερικών, ακόμα και με το σύ
στημα που προτείνουν οι 12 
βουλευτές δεν εξασφαλίζεται η ι
σότητα των ψήφων, γιατί το 
πρώτο κόμμμα σε μια περιφέρεια 
βγάζει τον ίδιο αριθμό εδρών με 
το τρίτο.

Παρά την αντίκρουση αυτή 
στην πρόταση νόμου, ο Α. Τσο
χατζόπουλος χαρακτήρισε αγα
θή την πρόταση των εισηγητών 
του, αλλά πρόσθεσε ότι «όλη 
αυτή η σύγκρουση περί την α
πλή αναλογική, αφορά το πώς 
θα γίνεται η κατανομή 28 ή 32 
εδρών γιατί η κατανομή των άλ
λων γίνεται με απλή και άδολη 
αναλογική».

Βελτίωση
Ο υπουργός Εσωτερικών, αν 

και παραδέχτηκε ότι υπάρχουν 
περιθώρια βελτίωσης του σημε
ρινού εκλογικού συστήματος, υ
ποστήριξε ότι εκφράζει αυτό την 
αρχή της ισότητας και της αντι- 
προσωπευτικότητας, αλλά πα-

0 Γκρος στον 
Αλευρά

•  Ο πρωθυπουργός της Ουγγα
ρίας Κάρολι Γκρος είχε συνάντηση 
με το προεδρείο της Βουλής κατά 
την οποία εξετάστηκαν οι διμερείς 
και διεθνείς σχέσεις Ελλάδας και 
Ουγγαρίας. Ο πράεδρς Γ. Αλευράς 
ανέπτυξε τα θέματα που απασχο
λούν τη χωρά και τον ελληνισμό. 
Σε εγκάρδια ατμόσφαιρα διαπι
στώθηκε αμοιβαία κατανόηση.

ράλληλα εξασφαλίζει τη λαϊκή 
κυριαρχία και την κυρίαρχη λαϊ
κή πρόταση με «ένα μικρό μπό- 
νους» που δίνεται στην τρίτη 
κατανομή.

Το ζητούμενο ενός εκλογικού 
συστήματος, είπε ο κ. Τσοχατζό
πουλος, είναι η μεγαλύτερη ανα- 
λογικότητα και προς την κατεύ
θυνση αυτή υπάρχουν περιθώ
ρια συζήτησης. Μιας συζήτη
σης, όμως, που δεν είναι απο
κομμένη από τα συνολικότερα 
και μεγάλα προβλήματα του τό
που - όπως η υγεία - ενόψει μά
λιστα του 1992.

Τέλος, ο Α. Τσοχατζόπουλος 
υπενθύμισε τη δήλωση του 
Πρωθυπουργού στην τελευταία 
Κεντρική Επιτροπή του ΠΑ
ΣΟΚ, ότι είναι ανεπίκαιρη η συ
ζήτηση για τον εκλογικό νόμο, 
γιατί οι εκλογές θα γίνουν το 
1989 και πρόσθεσε: Αμα αρχί
σουμε συζήτηση για εκλογικό 
νόμο, όλοι θα νομίσουν ότι πάμε 
για εκλογές και έτσι θα μπουν 
εμπόδια στην πορεία προς την 
ανάπτυξη της χώρας μας.

ΚαΑούδης: Τώρα 
εκλογικό ούοτηρα

Ο κοινοβουλευτικός εκπρό
σωπος του ΚΚΕ Νίκος Καλού- 
δης στην ομιλία του κάλεσε την 
κυβέρνηση να επεξεργαστεί από 
τώρα το εκλογικό σύστημα της 
απλής αναλογικής, να το συζη
τήσει με τα άλλα κόμματα.

Και στην περίπτωση που δια
πιστωθούν αδυναμίες για την ε
φαρμογή σε ορισμένα σημεία να 
γίνουν οι αναγκαίες βελτιώσεις.

Το ζήτημα του εκλογικού νό
μου με την καθιέρωση της α
πλής αναλογικής είναι επίκαιρο 
θέμα, αλλά και άμεσο.

Και δεν θα συμφωνήσω με 
τον Κ . Μητσοτάκη ότι είναι ά
τονη η συζήτηση. Δεν μπορεί 
κανείς να αγνοήσει το θέμα αυ
τό.

Αλλά ούτε ο υπουργός υπο-

ΣΗΜΕΡΑ ΚΑΥΤΕΣ 
ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ 

ΓΙΑ Ι.Χ. - ΟΠΑΠ
ΣΜΕΡΑ, στις επίκαιρες ε

ρωτήσεις θα συζητηθούν: 
•  Ερώτηση του Στ. Μάνου 

(ΝΔ) προς το υπουργείο Εθνι
κής Οικονομίας για το αν θα 
αλλάξει το καθεστώς φορολό- 
γησης των αυτοκινήτων. Ο Σ. 
Μόνος, υποστηρίζει την μείω
ση της φορολογίας. Αναμένεται 
ότι θα απαντήσει ένας από 
τους υφυπουργούς Εθνικής Οι
κονομίας.
•  Ερώτηση του Δ. Μαυροδό- 
γλου (ΚΚΕ) για την χρηματοδό
τηση της αγροτικής οικονομίας. 
•  Ερώτηση του βουλευτή X. 
Πρωτοπαπά (ΚΟΔΗΣΟ) σχετι
κά με την εισαγγελική δίωξη 
κατά του προέδρου του ΟΠΑΠ 
Δ. Σεφτελή.

Στο χρόνο των επερωτή- 
σεων θα συζητηθεί επερώτη- 
ση της ΝΔ για την κυβερνητική 
πολιτική στο χώρο της Δικαιο
σύνης.

στήριξε την αρνητική του θέση 
με πειστικά επιχειρήματα

Σε όλη την Ελλάδα πρόσθεσε 
- έχει αναπτυχθεί ένα τεράστιο 
κίνημα για την καθιέρωση της α
πλής αναλογικής.

Και δεν εκφράζεται μόνο με 
συγκεντρώσεις, αλλά και με ψη-

£ατα, που υπογράφουν χιλιά- 
πολιτικοί, κοινωνικοί και 
ι παράγοντες, όπως και στε

λέχη του κυβερνητικού κόμμα
τος.

Η απλή αναλογική - επισήμα- 
νε ο Ν. Καλούδης - δεν είναι το 
σύστημα που θα γιατρέψει τα 
πάντα.

Αλλά για το τι θα γιατρέψει, 
τόχουμε πει, έχουμε κάνει τη δι
κή μας πρόταση. Μπορεί να 
δώσει τη βάση για διέξοδο στη 
σημερινή πολιτική και οικονομι
κή κρίση.

Το θέμα της καθιέρωσης της 
απλής αναλογικής δεν παζα
ρεύεται Θεωρούμε την απλή α
ναλογική σαν μια προϋπόθεση 
να περάσουμε σε ομαλή δημο
κρατική διαδικασία. Γι' αυτό ε
πιμένουμε και δεν συμφωνούμε 
με την αρνητική στάση της κυ
βέρνησης.

Στραιήγης:
Το 30%

□  Εκ μέρους της ΔΗ.ΑΝΑ. μί
λησε ο Στρατής Στρατήγης, ζή
τησε την επιψήφιση ενός ανό
θευτου συστήματος της απλής 
αναλογικής - όπως διατυπώνε
ται στην πρόταση. Κι αυτό αμέ
σως και όχι προεκλογικά οπότε 
θα αποτελούσε εκλογικό τέχνα
σμα.

Γιατί για πρώτη φορά ο Ελλη
νας ψηφοφόρος έχει την πικρή 
εμπειρία έξι ετών διακυβέρνη
σης από μονοκομματική σοσια
λιστική κυβέρνηση, χωρίς να γί
νει ούτε ευτυχέστερος ούτε 
πλουσιότερος.

Για πρώτη φορά σαν αποτέλε-
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16η ΕΚΘΕΣΗ ΜΗΧΑΝΟΛΟΓΙΚΟΥ & 
ΗΛΕΚΤΡΟΛΟΓΙΚΟΥ ΕΞΟΠΛΙΣΜΟΥ

25-30  ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 1987
ΚΑΘΕ ΜΕΡΑ 4 9 μμ ΣΑΒΒΑΤΟΚΥΡΙΑΚΟ 10πμ 9 μμ

Ε Κ Θ Ε ΣΙΑ Κ Ο  Κ Ε Ν Τ Ρ Ο  Ο Λ Π  Π Ε ΙΡ Α ΙΑ Σ
ΚΑΘΕ ΜΕΡΑ 4 9 μμ ΣΑΒΒΑΤΟΚΥΡΙΑΚΟ Ι Ο π μ  9 μμ

•  Μ Η Χ Α Ν Ο Λ Ο Γ ΙΚ Ο Σ  Ε Ξ Ο Π Λ ΙΣ Μ Ο Σ
•  Η Λ Ε Κ ΤΡ Ο  Λ Ο Γ ΙΚ Ο Σ  Ε Ξ Ο Π Λ ΙΣ Μ Ο Σ
•  Σ Υ Σ Τ Η Μ Α Τ Α

Α Σ Φ Α Λ Ε ΙΑ Σ  Π Υ Ρ Α Σ Φ Α Λ Ε ΙΑ Σ
•  Η Λ Ε Κ Τ Ρ Ο Ν ΙΚ Α
•  Σ Υ Σ Κ Ε Υ Α Σ ΙΑ  Ε Π Ε Ξ Ε Ρ Γ Α Σ ΙΑ  

Δ ΙΑ Κ ΙΝ Η Σ Η

•  Π Ρ Ο Σ Τ Α Σ ΙΑ  Ε Ρ Γ Α Ζ Ο Μ Ε Ν Ο Υ  
ΚΑΙ Π Ε Ρ ΙΒ Α Λ Λ Ο Ν Τ Ο Σ

•  Μ Η Χ Α Ν Η Μ Α Τ Α  
Ε Π Ε Ξ Ε Ρ Γ Α Σ ΙΑ Σ  Ξ Υ Λ Ο Υ - Π Ρ Ω Τ Ω Ν  
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—Ακης: Υπήρξε πολιτική 
διαφωνία Ανδρέα - Σημίτη

Π  ΟΛΙΤΙΚΗ διαφωνία» Πρωθυπουρ- 
/ #  I  I  γού και υπουργού Εθνικής Οικονο- 
"  ■ ® μίας για την εισοδηματική πολιτική, 
- μετά τη συμφωνία στο ΑΣΟΠ - χαρακτήρισε 
την παραίτηση Σημίτη ο υπουργός Εσωτε
ρικών Ακ. Τσοχατζόπουλος, χτες στη Βουλή.

Ο υπουργός είπε ότι η διαφωνία «λύθηκε 
με διαφάνεια και κοινοβουλευτικό τρόπο από 
τον Πρωθυπουργό, ο οποίος έχει την τελική 
ευθύνη και διετύπωσε την τελική εισοδηματι
κή πολιτική την οποία εγκρίνει η μεγάλη πλειο
ψηφία του λαού».

Η δήλωση έγινε σε απάντηση αναφοράς

του προέδρου της ΝΔ Κ. Μητσοτάκη στην αλ
λαγή της εισοδηματικής πολιτικής, στην παραί
τηση Σημίτη και στην επιστολή του προς τον 
Πρωθυπουργό, κατά την ομιλία του στη συζή- 
τηση της πρότασης νόμου για την απλή αναλο
γική.

Ο πρόεδρος της ΝΔ είπε ότι η επιστολή Ση
μίτη είναι «ένα πλήρες πολιτικό κείμενο» που 
αποκαλύπτει άτι ο Πρωθυπουργός είχε εγκρί
νει την εισοδηματική πολιτική και επιρρίπτει 
ευθύνες στον Πρωθυπουργό διότι παρά τις 
αλλεπάλληλες προτάσεις του δεν δέχθηκε τη 
μείωση των μεγάλων ελλειμμάτων του δημό
σιου τομέα.

σμα αυτής της εμπειρίας 30% 
των ψηφοφόρων δηλώνουν ανα
ποφάσιστοι.

Πρέπει να αποδεσμευτούν οι 
ψηφοφόροι από το άγχος της χα
μένης ψήφου, να απορρίψουν 
τον δικομματισμό και να επιλέ- 
ξουν ελεύθερα άλλα κόμματα 
που δεν καλλιεργούν την πόλω- 
ση.

Και που δέχονται να συμπρά- 
ξουν σε ευρύτερους κομματι
κούς σχηματισμούς, προτάσ
σοντας την επίλυση των προ
βλημάτων του τόπου από τα 
κομματικά συμφέροντα.

Ανι. Μπριλλάκης
Ο  Ο Αντώνης Μπριλλάκης εκ
πρόσωπος της Ελληνικής Αρι
στερός υπογράμμισε ότι η καθιέ
ρωση της απλής αναλογικής α
ποτελεί σήμερα κλειδί για το 
πού πάμε.

Η άμεση λοιπόν ικανοποίηση 
του σχετικού αιτήματος που εκ
φράζεται στην πρόταση και γενι
κότερα η προώθηση ενός συνο
λικού εκδημοκρατισμού του συ
στήματος πολιτικής διακυβέρ
νησης αποκτούν ζωτική επικαι- 
ρότητα.

Θεωρούμε θετικό στοιχείο ότι 
και το κυβερνητικό κόμμα, κάτω 
από πολύπλευρες πιέσεις άρχισε 
να απαγκιστρώνεται από τις 
προηγούμενες στερεότυπες α
παντήσεις του που κατέληγαν 
στο ότι η χώρα έχει εκλογικό 
νόμο.

Η πρώτη αιτία της σημερινής 
κρίσης διακυβέρνησης, είναι ο 
τρόπος που γίνεται η ανάδειξη 
της εθνικής αντιπροσωπείας και 
των κυβερνήσεων που προκύ
πτουν.

Χρειάζεται ν’ αρχίσουμε από 
την αλλαγή του συστήματος 
που αναδείχνονται οι κυβερνή

σεις. Και αλλαγή σημαίνει κα
θιέρωση της απλής αναλογικής.

Ζίγδης: Νόμος 
αντιδημοκρατικός

□  Ο πρόεδρος της ΕΔΗΚ Γιάν
νης Ζίγδης τόνισε ότι ο ισχύων 
εκλογικός νόμος είναι αντιοημο- 
κρατικός, γιατί στη δημοκρατία η 
πλειοψηφία κυβερνά και η μειοψη
φία ελέγχει. Οταν η μειοψηφία του 
λαού καταλαμβάνει την εξουσία 
με το μέσο του καλπονοθευτικού 
νόμου, υπάρχει δημοκρατία;

Είναι αντισυνταγματικός για το 
Σύνταγμα. Δημοκρατία σημαίνει 
αντιπροσωπευτική διακυβέρνηση. 
Με το σύστημα της ενισχυμένης 
υπάρχει καμιά αντιστοιχία της 
διακυβέρνησης της χώρας με την 
αντιπροσωπευτικότητα της κοινής 
γνώμης; Ουδεμία.

Το υπάρχον σύστημα είναι κατ’ 
εξοχήν αντιδημοκρατικό γιατί έρ
χεται σε άμεση αντίθεση με τις 
διατάξεις του Συντάγματος περί ι
σοτιμίας των Ελλήνων.

Κι ακόμα το σύστημα είναι αν
τεθνικό γιατί οδηγεί στην πόλωση.

Το μόνο εκλογικό σύστημα που 
συμβαδίζει με το Σύνταγμα είναι 
αυτό της απλής αναλογικής, γιατί 
μ’ αυτό υπάρχει πλήρης αντιστοι
χία ψήφων και εδρών.

Το ισχύον εκλογικό σύστημα 
όχι μόνο κλέβει ψήφους αλλά δη
μιουργεί την ψυχολογία της χαμέ
νης ψήφου κι έτσι παραμορφώνει 
την ιδεολογική τοποθέτηση των 
πολιτών.

Στ. Παναγούλης
□  Ο Γ.Γ. της ΕΣΠΕ Στάθης Πα- 
ναγούλης αφού χαρακτήρισε επί
καιρη την πρόταση νόμου των 12 
βουλευτών για την απλή αναλογι
κή, αναφέρθηκε στις απόψεις υπέρ 
της απλής αναλογικής που είχε εκ-

ράσει ο πρωθυπουργός Ανδρέας 
'απανδρέου πριν το 1981 και ότι,

2ÍΠι

όπως απέδειξε η μέχρι τώρα πολι
τική πρακτική, η ενισχυμένη ανα
λογική, το πλειψηφικό ή το τριφα
σικό δεν εγγυώνται ούτε τη σταθε
ροποίηση της δημοκρατίας, ούτε 
τη σταθερότητα των κυβερνή
σεων.

Ολα αυτά τα συστήματα, είπε ο 
Στ. Παναγούλης, ήταν τέκνα του 
πολιτικού και οικονομικού κατε
στημένου του τόπου μας - και ι
διαίτερα μετά τον εμφύλιο πόλεμο 
- έγιναν μετά από παρεμβάσεις 
των Αμερικανών.

Ο Στ. Παναγούλης έθεσε, εξάλ
λου θέμα άμεσης ανανέωσης των 
εκλογικών καταλόγων, αναθεώρη
ση της εκλογικής νομοθεσίας

Ν. Ψαρουδάκης
□  Ο Νίκος Ψαρουδάκης (Πρ.
Χ.Δ.) είπε ότι θα είναι τιμή και δό
ξα για τη σημερινή Βουλή να λύ
σει άπαξ δια παντός, το πρόβλημα 
του εκλογικού συστήματος.

Πρόβλημα που αποτελεί παλ
λαϊκό αίτημα, αλλά και εθνική α
νάγκη ιδιαίτερα στις σημερινές 
συνθήκες, με την εθνική πραγματι
κότητα και τον εξ ανατολών κίν
δυνο, που επιβάλλουν ενότητα και 
επιστράτευση όλων των εθνικών 
δυνάμεων. Ολα τα συστήματα, εκ
τός της απλής και ανόθευτης 
λογικής, είναι συστήματα κλι 
και νοθείας.

Και άρα συστήματα αμοραλι
σμού και αυταρχισμού.

Πρωτοπαπάς
□  Ο Μπόμπης Πρωτοπαπάς του
ΚΟΔΗΣΟ είπε ότι η απλή αναλο
γική δεν αποτελεί πανάκεια για τη 
λύσή των οξυμένων προβλημάτων 
του τόπου.
Αποτελεί όμως την απαραίτητη 
προϋπόθεση και την αφετηρία για 
την αλλαγή των κανόνων του ση
μερινού πολιτικού παιχνιδιού, που 
είναι φανερό ότι έχει βυθίσει σε 
τέλμα τη δημόσια ζωή. Και έχει

ανα-
.οπής

Φάκελλος Κύπρου

Δεν θυμούνται ποιος διέταξε 
να καταστρέψουν τα έγγραφα

ΚΑΙ.... ΥΠΕΡΓΟΛΑΒΙΕΣ

ΟΥΤΕ με την κατ’ αντιπαράσταση εξέταση των 
τριών αξιωματικών που υπογράφουν το 
πρωτόκολλο καταστροφής εγγράφων και 

σωμάτων της αεροπορίας στη διάρκεια του «Αττί
λα 1» και «Αττίλα 2», κατάφερε η επιτροπή της 
Βουλής που ερευνά το «φάκελο της Κύπρου» να 
διευκρινίσει ποιος έδωσε την εντολή για την κατα
στροφή.

Οι τρεις αξιωματικοί (Νάκος, Χρυσικόπουλος 
και Παπαγεωργάκης) που κινήθηκαν στη γραμμή 
«δεν ξέρω, δεν θυμάμαι», έπεσαν σε ορισμένες 
αντιφάσεις, δεν άφησαν όμως, με τα λεγόμενό 
τους να προκύψει κάποιο νέο σημαντικό στοιχείο.

Αντίθετα, κατά τη χθεσινή εξέταση του από- 
στρατου επισμηναγού Χρυσικόπουλου αποκαλύ
φθηκε ότι ο σημερινός αρχηγός ΓΕΕΘΑ, πτέραρ
χος Ν. Κουρής που υπηρετούσε τον Ιούλιο - Αύ
γουστο του 1974 στη Λάρισα, έδωσε εντολή σε 
πιλότο αεροπλάνου που είχε σηκωθεί ν’ αναχαιτί
σει ένα τουρκικό, να χτυπήσει.

Παρενέβη όμως - κατέθεσε ο μάρτυρας - ο τό

τε διοικητής του ΑΤΑΔ, υποπτέραρχος Οικονόμου 
και διέταξε να μην ανοίξουν πυρ οι πιλότοι μας 
πριν ενημερωθεί ο τότε Α/ΓΕΑ Αλ. Παπανικολάου 
κι όταν ο κ. Παπανικολάου ενημερώθηκε, διέταξε 
να μη χτυπηθεί το τουρκικό αεροσκάφος.

Οι αναφορές στον Κουρή έγιναν στη διάρκεια 
ερωτήσεων βουλευτών της Ν.Δ. προς τον Χρυσι- 
κόπουλο με στόχο - όπως υποστηρίζουν βουλευ
τές του ΠΑΣΟΚ - ν’ αποδοθούν ευθύνες στο ση
μερινό αρχηγό ΓΕΕΘΑ για την μη αποστολή στρα
τιωτικής βοήθειας στην Κύπρο,

Κατά την κατ’ αντιπαράσταση εξέταση των 
τριών αξιωματικών, διαπιστώθηκε ότι το πρωτό
κολλο καταστροφής των σημάτων - εγγράφων υ
πέγραψαν πράγματι οι τρεις αξιωματικοί, κανένας 
τους όμως δεν αναγνώρισε τα γράμματά του στο 
κείμενο του εγγράφου καταστροφής. Γεγονός, 
που άφησε έντονη την εντύπωση στους βουλευ
τές - μέλη της Επιτροπής ότι οι τρεις έβαλαν την 
υπογραφή τους σ' ένα χειρόγραφο κείμενο που 
τους δόθηκε έτοιμο.

Κ. Μ ΗΤΣΟ ΤΑΚΗΣ: Ενισχυ- 
μένη αναλογική και σταυ

ρός.

δημιουργήσει τα τόσα αδιέξοδα, 
που ούτε με προσφυγή στις κάλ
πες, με το ισχύον σύστημα, μπο
ρούν να βρουν τη λύση τους.

Η απλή αναλογική είναι απα
ραίτητη περισσότερο σήμερα γιατί 
μ’ αυτή θα ανοίξει ο δρόμος για 
την ουσιαστική συνεννόηση των 
πολιτικών δυνάμεων. Η απλή ανα
λογική είναι μία και μοναδική, εί
ναι αυτή που διατυπώνεται στη 
συζητούμενη πρόταση νόμου.

Μ. Δρεττάκης
□  Ο ανεξάρτητος βουλευτής Μα
νόλης Δρεττάκης ανέφερε ότι οι 
βασικοί λόγοι για τους οποίους 
πρέπει να καθιερωθεί η απλή να
λογική είναι πρώτα και κύρια η ε
φαρμογή θεμελιωδών διατάξεων 
του Συντάγματος για τη λαϊκή κυ
ριαρχία, την ισότητα των Ελλή
νων και το ρόλο των βουλευτών 
και αντιπροσώπων του έθνους.

Η καθιέρωση της απλής αναλο
γικής είναι εθνικά αναγκαία γιατί 
μόνο με αυτή θα καταστεί δίκαιος 
ο ισότιμος διάλογος που χρειάζε
ται για τη κατάρτιση του κοινού 
προγράμματος με το οποίο θα αν- 
τιμετωπισθούν τα χρόνια και άλυ
τα προβλήματα του τόπου από τις 
πολιτικές δυνάμεις που συγκεν
τρώνουν το 60% των ψήφων του 
λαού.

Τα καταστροφολογικά επιχειρή
ματα από το ΠΑΣΟΚ στην περί
πτωση που θα καθιερωθεί η απλή 
αναλογική, τώρα όχι μόνο είναι α- 
βάσιμα, αλλά πραγματικά μας πά
νε πολύ πίσω.

Κώστας Νάσης
□  Ο Γ.Γ. του Αγροτικού Κόμμα
τος Κώστας Ναόης τόνισε ότι η 
απλή αναλογική αποτελεί το δι
καιότερο εκλογικό σύστημα. Και 
η απλή αναλογική είναι μια και 
μοναδική. Ολα τα άλλα εκλογικά 
συστήματα είναι καλπονοθευτικά 
και ληστρικά των ψήφων των μι
κρότερων κομμάτων...

Ομοφωνία στην 
επιτροπή για το  

φυσικό αέριο
Μ Ε ΔΙΑΠΙΣΤΩΜΕΝΗ την κατ’ αρχήν συμφωνία όλων 

των πτερύγων, συνεχίζεται σήμερα στην κοινοβου
λευτική επιτροπή παραγωγής και εμπορίου, η συζήτη

ση του νομοσχεδίου για την κύρωση της συμφωνίας Ελλά
δας - Σοβιετικής Ενωσης για την προμήθεια φυσικού αερίου, 
που άρχισε χτες υπό την προεδρία του Αντώνη Ντενπδάκη. 
□  Στη χτεσινή συζήτηση ο εισηγητής του ΠΑΣΟΚ Δημήτρης Πα- 
παδόπουλος, είπε ότι η εθνική μας οικονομία θα έχει τεράστια 
και πολυποίκιλα οφέλη από τη χρήση του φυσικού αερίου. Τέτοια 
είναι η εξοικονόμηση ηλεκτρικής ενέργειας, ο περιορισμός της εξ
άρτησης της χώρας από τις πετρελαϊκές χρήσεις, η εξασφάλιση 
νέας εναλλακτικής πηγής ενέργειας, η εξοικονόμηση συναλλάγμα
τος, η οικονομία στο κόστος των καυσίμων και ο δραστικός περιο
ρισμός της ρύπανσης και μόλυνσης του περιβάλλοντος.
□  Ο εκπρόσωπος της ΝΔ Μιχάλης Παπακωνσταντίνου, υποστή
ριξε ότι η συμφωνία είναι τελείως αόριστη και χωρίς καμιά αναφο
ρά στη σχέση της με το ενεργειακό πρόγραμμα της χώρας. Καθορί
ζεται η ποσότητα που θα χορηγηθεί αλλά όχι η τιμή. Και δεν καθο
ρίζονται και τυχόν ελάχιστα ή μέγιστα όρια της ποσότητας που 
θα είναι η χώρα μας υποχρεωμένη ή θα έχει δικαίωμα να πάρει 
Δίνεται η εντύπωση πως σπεύδει η κυβέρνηση να υπογράψει μια 
συμφωνία μόνο για λόγους εσωτερικής κατανάλωσης.
□  Ο κοινοβουλευτικός εκπρόσωπος του ΚΚΕ Κώστας Κάππος, εί
πε ότι η σύμβαση είναι θετική γιατί θα εξασφαλίσει την προμήθεια 
φυσικού αερίου, που έχει πλεονεκτήματα σε σχέση με το πετρέ
λαιο. Αλλά και γιατί η αγορά θα εξοφλείται με την πώληση αγρο
τικών προϊόντων ή την κατασκευή διαφόρων έργων που έχει ανάγ
κη η Σοβιετική Ενωση. Η συμφωνία όμως δεν είναι πλήρης και
χρειάζεται να ολοκληρωθεί με τη σύμβαση για την τιμή και τη δια
κύμανση της παροχής. Πρόκειται για έργο μεγάλης κλίμακας και 
πρέπει να εξασφαλιστούν οι αναγκαίες πιστώσεις. Το ΚΚΕ θα ψη
φίσει το νομοσχέδιο.
□  Ο εισηγητής της ΝΔ Χρήστος Κατσιγιάννης, είπε ότι κατ' αρ
χήν το κόμμα του συμφωνεί με την εισαγωγή στη χώρα μας μιας 
νέας πηγής ενέργειας, το φυσικό αέριο. «Διατηρούμε όμως κά
ποιες επιφυλάξεις μέχρις ότου ο υπουργός παράσχει κάποια πιο 
συγκεκριμένα συμβατικά στοιχεία της συμφωνίας. Και κάποιες α
παντήσεις στα θέματα των τεχνικοοικονομικών δυνατοτήτων της 
ελληνικής πλευράς».
□  Ο υπουργός Βιομηχανίας - Ενέργειας Σάκης Πεπονής, τόνισε 
ότι με την εισαγωγή φυσικού αερίου επέρχεται ριζική μεταβολή 
στο ενεργειακό ισοζύγιο της χώρας. Η Ελλάδα είναι η μόνη χώρα 
στην Ευρώπη, με εξαίρεση ίσως την Πορτογαλία, η οποία δεν έχει 
καθιερώσει ακόμη τη χρήση του φυσικού αερίου.

«Συνεταιρισμοί φορτώνονται 
τα χρέη προς την ATE»

ΑΚΑΛΥΠΤΑ χρέη προς την 
ATE, που ξεπερνούν τα 43 
δις δρχ., βαρύνουν συνε

ταιριστικές οργανώσεις, ενώ το 
σύνολο του δανεισμού τους υ
περβαίνει τα 270 δις δρχ. Αυτό 
υποστηρίζει με ερώτηση που 
κατέθεσε στη Βουλή, ο βουλευ
τής της ΝΑ Δ. Σιούφας.

Ο βουλευτής, παραθέτει λί
στα χρεών - Ελαιουργία 2,7 δις, 
ΣΕΚΟΒΕ 6 δις, ΣΥΝΕΡΓΑΛ 2,5 
δις, ΣΠΕΚΑ 3,4 δις, ΑΓΡΕΞ 800 
εκ, ΑΣΤΥ 750 εκ. κ.ά - και ζητάει 
να δικαιολογηθεί ο «υπέρμε-

τρος και πρωτοφανής δανει
σμός» και να κατατεθούν στη 
Βουλή όλα τα σχετικά στοιχεία.

Μουσείο στη Βεργίνα
ΤΗΝ ΑΝΕΓΕΡΣΗ αρχαιολο

γικού μουσείου στη Βεργίνα 
και τη διάθεση των απαιτούμε- 
νων δαπανών για την κατα
σκευή κατάλληλων στεγάστρων 
των βασιλικών τάφων, ζητούν 
με ερώτηση που κατέθεσαν 
στη Βουλή 17 βουλευτές της 
ΝΑ

Διακοπές στην Τυνησία. 
Αξίζουν «χρυσάφι»,


